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Voorwoord 
 

Ook dit keer moet ik weer beginnen met een droevig bericht. Op 18 december 2023 is 

overleden op 91 jarige leeftijd Koop Bakker. Koop is vele jaren vrijwilliger geweest en heeft 

ook jaren diverse bestuursfuncties bij de Woudzangers onder zijn handen gehad. Je kon altijd 

een beroep op hem doen, niets was hem te veel. Zolang ik hem ken, was hij altijd op de 

vergaderingen en contactavonden, ook miste hij geen enkele tentoonstelling als helper met 

opbouwen, voorsjouwen met zijn vaste maat Willem Bakker. De vogels verzorgen tijdens de 

tentoonstelling en ook weer helpen met afbreken van het geheel. Alhoewel hij de laatste jaren 

om gezondheidsreden niet meer aanwezig kon zijn zullen wij hem heel erg gaan missen. Voor 

de nabestaanden veel sterkte en dat hij moge ruste in vrede. 

 

De mooie tijd van onze hobby is nu weer begonnen, al zullen de vroege kwekers inmiddels de 

meeste jongen op stok hebben. Maar voor de latere kwekers gaat het nu zo’n beetje beginnen, 

hopende dat een ieder een goed kweekseizoen mag hebben, of heeft gehad zodat, we op onze 

63e onderlinge tentoonstelling weer een mooi aantal goede vogels mogen bewonderen. 

Ook het NK in Hardenberg is voor de meeste inzenders van de Woudzangers goed verlopen, 

want er zijn diverse prijzen behaald, hierbij allen nogmaals gefeliciteerd, hopende dat er 

volgend jaar wat meer inzenders van de Woudzangers meedoen, want het was wel een zeer 

geslaagd evenement.  

 

De jaarvergadering van de Woudzangers, die werd gehouden op 23 januari werd door 19 

personen bezocht, wat een laag percentage is, ook mede door dat er enkele vaste leden niet 

aanwezig waren, wat erg jammer is want voor een vereniging met zoveel leden is de opkomst 

zeer slecht te noemen. Wat voor het bestuur die er veel vrije tijd in stopt jammer is, want zij 

willen wel graag uw mening horen. Bij de bestuursverkiezing waren Jan Andringa en Gerrit 

van Lune aftredend en herkiesbaar, omdat er geen tegenkandidaten waren zijn zij weer voor 

drie jaar herkozen. Verder kwam er niet zoveel aan de orde, alleen dat we financieel nog 

gezond zijn. Alhoewel we behoorlijk vergrijzen toch zijn er gelukkig weer een aantal 

jeugdleden bij gekomen, waar wij bijzonder blij mee zijn.  

 

De eerste contactavond werd ook bezocht door een 20 tal leden, die verzorgd werd door ons 

steunlid Auke Vlieger uit Swagerbosk. Hij liet ons dia’s zien van zijn eigen vogels, dus waren 

er vele dia’s over Australische Parkieten te bewonderen en mooie vluchten, in een perfecte 

tuin met vele potten met bloemen, ook kwamen er nog dia’s over enkele vogelparken in 

Spanje, waar Auke met vrienden is geweest. Volgens ons was het wel een geslaagde avond, 

die zeker voor herhaling vatbaar is, Auke nogmaals bedankt daarvoor. 

 

Wietze en ik zijn ook weer op ziekenbezoek geweest met een fruitmand, dit keer bij Wiebe 

Wassenaar, die geopereerd is aan de rug en nu inmiddels weer rechtop loopt, alleen moet het 

bij hem wel weer wennen, want hij is weer een stukje groter geworden en vind op de grond 

ook geen geld meer, daar loopt hij nu over heen en dat is echt zo, want er zijn mensen geweest 

die dat hebben getest. Wiebe geniet nu maar weer van je nieuwe lengte en kun je ook weer 

wat meer mensen recht in de ogen kijken. 

 

Het nieuwe jeugdlid Sije Wassenaar, welkom bij de Woudzangers, ik hoop voor jou dat je in 

november, op onze 63e onderlinge tentoonstelling met jou vogels je moeder gaat verslaan. 

Nu wens ik iedereen nog een goede kweek en hoop op een mooi voorjaar, zodat we buiten 

van de vogels en de tuin kunnen genieten. 

     Met Vriendelijke Sportgroeten, Voorzitter Arend Vissia. 



 

 



Kennismaking met ons Jeugdlid Hesseljan van Lune. 
 

Dit keer was een afspraak ook zo weer geregeld, want toen ik 

Gerrit van Lune belde, met de vraag zou jou zoon mee willen 

doen aan de kennismaking met, was het antwoord direct jawel. 

Alleen een datum prikken was wat lastig, want we zaten alle 

beide met een volle agenda, maar op 4 maart zat er een klein 

gaatje, dus dan moest het die avond maar, zodoende reed ik 

maandag avond 4 maart naar Buitenpost, om op de Ring 18 uit te 

komen, want daar woont Hesseljan met zijn ouders. Toen ik daar 

aankwam was Hesseljan al zenuwachtig, want hij keek door de 

gordijnen, toen hij een auto hoorde stoppen, toen ik daarna naar 

de deur liep, hoefde ik niet aan te bellen, want hij deed de deur al voor mij open. We zijn 

gelijk naar de vogels gelopen, om wat foto’s te maken voor dat het licht uitging, daarna zijn 

we weer in huis gegaan, waar de koffie inmiddels klaar was.  

 

 
 

Nadat we koffie hadden gedronken met een lekkere koek, ben ik met mijn vragen begonnen. 

Hesseljan is geboren in het ziekenhuis te Dokkum, waar zijn zieke opa ook lag, want die was 

erg ziek en heeft gelukkig zijn kleinzoon nog mogen zien en een paar dagen later is die daar 

ook overleden. Toen was Hesseljan al in Buitenpost waar hij verder opgroeide. De lagere 

school werd daar ook bezocht en volbracht, nu zit ik voor het 2e jaar op de HAVO hier in 

Buitenpost, dat vind ik leuker dan de lagere school, want je leert hier veel meer, in de 

toekomst wil ik dierenarts worden. Dat lijkt mij een mooie baan en dieren vind ik prachtig.  

 



Hesseljan hoe is jou 

vogelhobby ontstaan, dat 

komt door mijn vader, die 

heeft al jaren vogels en 

omdat ik een 

dierenliefhebber ben, vond ik 

vogels ook mooi en wou ik 

zelf ook wel vogels hebben. 

Toen ik een keer met mijn 

vader mee ging naar een 

tentoonstelling, wist ik het 

zeker, ik ga beginnen met 

kanaries, die vond ik 

schitterend, dus vorig jaar 

ben ik begonnen met vogels 

en lid geworden bij de 

Woudzangers. Het eerste jaar heb ik kanaries gehad en wat tropen, maar de kanaries passen 

niet bij de tropen, in verband met de lichturen, dus ben ik nu ook over gestapt naar tropen en 

heb nu heb ik zelf 6 broedkooien, met Binzen Astrildes, Spitsstaart Amedines,  Zebravinken 

Grijs, Bleekrug, Masker grijs en Charcool. Ze zitten nu nog in broedkooien, maar na de 

kweek gaan ze in grotere vluchten en soort bij soort.  

 

Het tropische voer wat ze krijgen, is van Jos van Himbergen en het eivoer komt van Vogro, 

waar ook nog wat cous cous  door komt, verder krijgen ze nog rode en gele trosgierst, ook  

krijgen ze nog grit en eierschelpjes. Dat alles betaald mijn vader, dus ik heb weinig kosten. 

Het kweken begint bij ons in november en duurt tot april/mei, tot nu toe verloopt de kweek 



prima, we hebben al heel wat mooie jonge vogels op stok en er liggen nog een hele partij in 

het nest, sommige hebben 5 of 6 jongen dat zijn grote nesten.  

 

Nu maar hopen dat de kwaliteit ook goed is, dan kunnen we ze weer naar de tentoonstelling 

brengen, waar ik dit jaar wil proberen, om nog beter voor de dag te komen dan het afgelopen 

jaar, wat voor mij ook een goed jaar was.  

Was dit jaar kampioen bij de Woudzangers, met de kanaries en ook kampioen met een Binzen 

Astrilde. Op de Friese Kampioenschappen werd ik ook kampioen, met de kanaries die tevens 

de best off the show werd bij de jeugd, dus daar was ik dik tevreden over. Dit jaar wil ik 

proberen, om het beter te doen en wil ik ook meedoen aan de Nederlandse Kampioenschappen 

in Hardenberg en dan probeer ik in 2026 mee te doen aan de Wereldshow in België.  

 

 

Het schoonmaken doet mijn vader meestal, waarbij ik hem wel help. We hebben vandaag ook 

alles samen netjes gemaakt, voordat jij kwam moest het netjes zijn, normaal doen we het om 

de veertien dagen, alleen de vloer word wel dagelijks aangeveegd, dan lijkt het wel weer 

netjes.  

                                                                                                                          De vergaderingen 

en filmavonden ben 

ik nog te jong voor 

,want dan kom ik te 

laat op bed en dat is 

voor mij niet goed, 

want ik moet wel fit 

op school zijn. 

Maar als ik ouder 

ben, wil ik daar wel 

heen gaan, dan wil 

ik misschien ook 

wel in het bestuur, 

net zoals mijn 

vader.  

Het clubblad dat 

lees ik altijd wel, 

dat vind ik wel mooi vooral nu het over mij gaat.  

 

Heb je nog meer hobby’s Hesseljan, jawel ik voetbal bij Buitenpost in het jeugdelftal onder de 

14 jaar, daar sta ik links achter en dat gaat wel goed, we staan mee bovenaan, wie weet 

worden we nog kampioen. Verder mag ik ook heel graag vissen, op karper en snoek wat ik 

hier in de vijvers van Buitenpost dan ook vaak doe. Ik heb inmiddels wel hele dikke karpers 

en snoeken gevangen, ik ga ook geregeld met mij vader mee te vissen, op grotere wateren dat 

is ook erg spannend.  

Tevens mag ik samen met mijn vader graag in de weilanden zijn, om te eieren zoeken, als het 

zoekseizoen dan weer gesloten is, ga ik ook nog mee helpen met de nazorg, dat is leuk om te 

doen want de natuur heeft veel te bieden. Dat waren mijn vragen alweer Hesseljan, ik vond 

het een leuke avond, met jou en hoop dat je nog lang mag genieten, van de vogels en de 

Woudzangers, bedankt voor de goede zorgen, kom hier weer voldaan weg en graag tot een 

volgende keer.  

 

De Redactie Arend Vissia. 



 



 

Uitslag Vogel 2024 Hardenberg 
 

Jeugdlid Hielke Andringa, Catharina Turquoise 91 pnt Goud, Catharina Pale Groen 90 pnt    

Goud, Catharina EF Grijsvleugel groen 90 pnt Goud. 

Wietze v/d Veen, Raza Espanol melanine intensief stel 184 pnt Brons, Europese Sijs 

wildkleur stel 184 pnt Goud, Europese Sijs wildkeur 94 pnt Goud. 

Wilfred de Haan Kanarie Melanine agaat rood mozaïek type 2. 92 pnt Brons. 

Gert Wolters, Gouldamadine  Roodkop groen paarsborst 92 pnt Goud, 91 pnt Zilver. 

Gerrit van Lune, Binzen Astrilde oranjesnavel 92 pnt Goud, 91 pnt Zilver. 

Harke Pel, Valkparkiet wildkleur stam 366 pnt Goud, stel 183 pnt goud, Witmasker 95 pnt 

Goud. 

Arend Vissia Roodstuit parkiet wildkleur stam 370 pnt Goud, stel 186 pnt Zilver, Enkeling 92 

pnt Brons. 

Helaas vielen Jan Andringa en Henri v/d Veen net buiten de prijzen. 

 

Uitslag steunleden: 

Johan Beintema, Kanarie Lipochroom Albino 90 pnt Brons. 

Klaas de Boer, Catharina Pale groen 93 pnt Goud, 91 pnt Zilver, Catharina EF grijsvleugel 

groen stel 185 pnt Goud, Catharina DF grijsvleugel groen 93 pnt Goud, Damara Papagaai 92 

pnt Goud, Damara Papagaai 90 pnt Brons, Tevens werd bij deze vogels nog een certificaat 

uitgereikt voor de eerste kweek. 

Meint Ophuis, Rode Lori 93 pnt Goud, Geelgestreepte Lori 93 pnt Goud, Groennek Lori 92 

pnt Brons. 

Hicham Hammidi, viel helaas net buiten de prijzen. 

 

Allen nog van harte gefeliciteerd! 

 

Op de foto ontbreken Jeugdlid Hielke Andringa en Gert Wolters 



 

 

 

 



 

Kweeklijst 2024 

  

AT Vissia, Herestraat 17 

9851AA Burum 06-25184345 

Kweeknummer 0JZG 

Catharinas in diverse mutaties,  

Roodstuit wildkleur, Pennant  Rosellas 

wildkleur .Bergparkieten, Barrabanden, Stanley 

Rosella’s  blauw en Prachtrossela’s 

I Sevinga, Wibrandstraat 14 

9873RD  Gerkesklooster 0512-351696 

Kweeknummer BZ38 

Agapornissen Roseicollis, Fischeri,           

Austr. Konings, Inca Kakatoes, 

Edel papagaaien, Rose kakatoes. 

J Andringa, Jonkersvaart 47 

9366TA Jonkersvaart 06-29500655 

Kweeknummer 4KRH 

Timor zebravinken, Zebravinken witbont, 

isabel, oranjeborst bruin en bruin, Diamant 

duiven, Blauwe grondduiven, Barmsijzen, 

Raza Espanòl. 

C Wiersma, Dwerssingel 2 

9281RN Harkema 0512-362971 

Kweeknummer VM15 

Kanaries Geel intensief, Geel schimmel, 

Geel-ivoor intensief, Geel –ivoor schimmel. 

Roodbrons, Putters, Barmsijzen. 

WK v/d Veen, Boekweitstrjitte 70 

9281NG Harkema 06-51468225 

Kweeknummer 1MGV 

Raza Espagnôl, Sijzen, Barmsijzen in diverse 

mutaties. 

 . 

K Bosma, Nije Buorren 31 

9221TK Rottevalle 0512-341964 

Kweeknummer JV99 

Turquoisine wildkleur 

M Posthumus, It Oerset 6 

9284SM Augustinusga 0512-352071 

Kweeknummer 4PTL 

Splendid wildkleur,Splendid blauwe 

witborsten. 

A.Vlieger, Heidewei 70 

9299HZ Zwagerbosch 06-12755529 

Kweeknummer 5RGL Ps 84407 

Halsbandparkieten Witkopwitstaarten               

( Bleekstaarten) in diverse kleuren nu ook in 

Opaline. 

  

B. Rekker, Pastorijehof 11 

9294KB Oudwoude 06-29156265 

Kweeknummer 4RDR 

e-mail b.rekker.br@gmail.com 

 Kanaries rood mozaiek en harlekijn. 

R. Veenstra, Kievitstraat 45 

9291HN Kollum 06-20263432 

Kweeknummer 9KHN 

Email rene@aga-roseicollis.com 

Agapornis Rosceicollis, Pale fallow en splitten. 

Mutaties in de blauwserie.Grasparkieten, 

Fallow en splitten, Kuiven. 

Prachtrosella’s Mutaties in de witvleugel. 

  

Wilt u ook vermeld worden in de kweeklijst neem dan contact op met de redactie 

 
 
 
 
 
 



 



Agenda de Woudzangers 2024  
 
TT vergadering:    08-10-2024 aanvang 20.00 uur Zaal de Klok Harkema 
 
Inleveren TT formulier: 15-10-2024 aanvang 19.00 uur  Café de Klok Harkema 
 
TT week van:     11-11-2024 t/m 16-11-2024  Zaal de Klok Harkema 

 
Feestavond:     23-11-2024 aanvang 19.00 uur Zaal de Klok Harkema 
 

 

Clubblad                                                                                                                                             
 

Leden, heeft u afgelopen jaar, nog iets leuks beleefd met de vogelhobby, laat het de redactie 

weten, want daar zit ik op te wachten, want wij willen heel graag die belevenissen met u 

delen, ook ander nieuws is van harte aanbevolen, dus leden schroom niet, stap in de pen en 

verblijdt de redacteur, doe het wel voor 1 juni 2024, dan verschijnt het volgende clubblad met 

uw nieuws laatst juni 2024.                                                                                                                       

                                                                 

De Redactie Arend Vissia. 

 

 

Nieuw jeugdlid:       Sije Wassenaar. de Wendel 3, 9851TH Burum, tel 0623729469 
 

 
 
Jaarverslag volièrevereniging ‘De Woudzangers’ 
2023 
 
Keep on rolling! 
 
Waar steeds meer verenigingen moeten stoppen omdat ze geen bestuur meer kunnen krijgen, waar 
te weinig vogels ingezonden worden om zelf nog een tentoonstelling te kunnen  
organiseren en waar verenigingen hun ledenaantal zien krimpen, mogen wij bij de Woudzangers 
zeker niet klagen met meer vogels op de onderlinge tentoonstelling (557!), een vast  
bestuur en een iets dalend ledenaantal maar een groeiend aantal jeugdleden! Hier mogen wij met 
z’n allen erg trots op zijn en ik hoop dat deze groei doorzet in 2024! 
 
Op de Nederlandse Kampioenschappen hadden 4 leden en 2 steunleden vogels ingeschreven en ze 
mochten alle 6 in de prijzen vallen. Proficiat!!! 
 
Voor ons 65-jarig jubileum zijn we naar Walsrode geweest. Dit was een zeer gezellig dagje uit waar 
we dit prachtige park met de vele soorten gevleugelden konden bewonderen.  
 
Benny heeft na 33 jaar de functie van penningmeester naast zich neer mogen leggen. Hier mochten 
we tijdens de jaarvergadering bij stil staan, hem hier hartelijk voor bedanken en werd hem als dank 



een glazen Turquoisine parkiet overhandigd door Arend. Daarnaast hebben we hem deze avond 
erelid gemaakt. 
 
Onze voorzitter Arend Vissia: bedankt dat je de taak als voorzitter van het district ook op je hebt 
willen nemen. Zeker omdat je dit echt gedaan hebt voor het voortbestaan van onze hobby en niet 
omdat je er in eerste instantie zo’n zin in had. 
 
Er waren weer twee contactavonden dit jaar. De eerste werd verzorgd door A. Hiemstra en zijn 
dochter. Hier werd een mestonderzoek gedaan bij onze eigen vogels. De tweede avond kregen we 
een lezing over de vele soorten Lories verzorgd door J. Zwart. 
 
Op onze 62e onderlinge tentoonstelling werden door 46 inzenders 557 vogels ingeschreven. Dit 
waren 55 meer dan vorig jaar. Dit is erg bijzonder want bij menig vereniging daalt het aantal alleen 
maar. De vogels werden door 7 keurmeesters van de NBvV gekeurd. De kwaliteit van de vogels was 
weer top en dat bleek ook maar weer uit de vele prijzen die er uitgedeeld mochten worden.  
 
De tentoonstellingsweek was als van ouds. Een rondje langs de geshowde vogels, een lot kopen bij 
Thea en Janke en ff lekker bijkletsen op het podium onder het genot van een natje.  
 
Op de feestavond konden we ons lekker vol eten van het Chinese buffet en de prijswinnaars mochten 
hun welverdiende prijs in ontvangst nemen. Ik mocht als afgevaardigde van het district de speldjes 
aan de aanwezige jubilarissen overhandigen. De lachspieren werden daarna lekker geactiveerd door 
Klun en Knoffelhakke.  Na de verloting was er live muziek en konden de voetjes van de vloer.  
 
Op de districtstentoonstelling waren wij als de Woudzangers de beste vereniging! 
 
Mijn dank aan alle vrijwilligers vooraf, tijdens en na de tentoonstelling, evenals de vrijwilligers die 
ons clubblad mogelijk maken of zorgen voor een contactavond. Aan alle sponsoren en adverteerders 
in het clubblad, catalogus en aan de tentoonstelling. De Klok bedankt voor het openstellen van de 
zaal waar wij onze vergaderingen, clubavonden, tentoonstelling en feestavond mogen houden.   
 
Er waren 6 jubilarissen dit jaar 25 jaar lid van de NBvV en of de Woudzangers: S.J. Westra, T. Steringa, 
R. Buisman, J. Riemersma, A.T. Vissia en S. Ophuis. 
 
Ook  waren er droevige berichten: P. van der Veen, H. Dijkstra, T. Miedema, en K. Bakker zijn uit ons 
midden gehaald.  Wij wensen de nabestaanden veel sterkte toe.  
 
Er is een fruitmand gebracht bij: R. van der Veen, W. Bakker, W. Alma, T. Miedema, A. Bakker, J. de 
Vries, K. Bakker, en H. Dijkstra 
Het bestuur kwam 3 keer bijeen voor een vergadering.  
Het clubblad is 4 keer gepubliceerd dit jaar. 
 
Als nieuw lid mochten we verwelkomen: K.C.E. Goedhart, C. Zwaagstra, B. Wiersma, F. Wedzinga, B. 
van der Beek, J. van der Molen en J. Veenstra. Nieuw jeugdlid: Jari Land, Chanel Buist, Harm de Haan 
en Marco Witteveen 
 
Op 31 December 2023 hadden we 140 leden, 17 steunleden en 6 jeugdleden. Totaal 163 leden.  
 
De Woudzangers “Keep on rolling!” 
      Jan Andringa. 

 



 



 

PELLERUBRIEK 
 

2024: Jaar van de huismus 

 
2024 is het Jaar van de Huismus. Sovon en 
Vogelbescherming kiezen elk jaar een vogelsoort uit 
die wel wat extra aandacht kan gebruiken. De 
huismus is één van de meest geliefde en meest 
talrijke vogels van ons land. Omdat ze altijd met z’n 
allen zijn, lijkt het alsof er nog steeds veel huismussen zijn. Toch zijn hun aantallen in de 
laatste decennia van de vorige eeuw meer dan gehalveerd. Wij willen weer meer mussen 

in de Nederlandse tuinen. 
  
Vooral in de grote steden 
zijn veel huismussen 
verdwenen. De laatste 
jaren lijkt die 
achteruitgang gelukkig 
gestopt. Natuurinclusief 
bouwen krijgt steeds 
meer aandacht en het 
aanbieden van 
nestgelegenheden in 
steden lijkt zijn vruchten 
af te werpen. Maar dat 

alleen is niet genoeg voor de huismus. De hoeveelheid groen in steden neemt nog steeds 
af. Wil het herstel van de huismus doorzetten, dan moet dat veranderen. 
 

Wat gaan we doen? 

In het Jaar van de Huismus kan iedereen meedoen om de kennis over deze gezellige soort 
te vergroten. Hoe meer we weten, hoe beter we de huismus kunnen beschermen. 
Onderzoek vormt een belangrijk onderdeel van het Jaar van de Huismus. 

Sovon zal verschillende onderzoeken uitvoeren, onder andere naar het broedsucces van de 
huismus. Ook wil Vogelbescherming zowel particulieren als bouwprofessionals aanzetten 
om bij de inrichting van de tuinen en het (ver)bouwen van de huizen rekening te houden 
met de huismus. 

https://www.vogelbescherming.nl/ontdek-vogels/kennis-over-vogels/vogelgids/vogel/huismus


 

Het Jaar van de Huismus is een initiatief van 
Sovon Vogelonderzoek en Vogelbescherming 
Nederland, in samenwerking met het 
Vogeltrekstation en huismusonderzoeker 
René Oosterhuis. 

Dan doen we ook nog maar een 
kweekverslag van de mus in gevangenschap. 
MIJN  KWEEK  MET  DE  HUISMUS                
door Frans Sanders  

Ik ben mij gaan wijden aan de kweek van deze vogel en ik wil mijn ervaringen graag met u 
delen.  
De wangen zijn grijs. Onder de snavel heeft hij een zwarte keelvlek. De buik is grijswit en 
wat ook opvalt is een klein wit vlekje bij de achterste ooghoek. 
De veren op vleugels en rug en de dekveren hebben Bij de volwassen huismus is de 
bovenkant van de kop egaal donkergrijs, aan de zijkanten en het achterhoofd omzoomd 
door een kastanjebruine zone.twee kleuren, donkergrijs aan de bovenkant en lichtgrijs aan 
de onderkant. De stuit, ondereind van de rug, is effen grijs. 

Tijdens de broedperiode 
hebben de mannetjes een 
diepzwarte snavel. 

De vrouwtjes zijn valer van 
kleur. De kop is bruingrijs en 
door het ontbreken van de 
keelvlek 
en het koppatroon, zijn zij 
minder opvallend dan de 
mannetjes. 
De zang    van de huismus stelt 
niet zoveel voor. Ze tjilpen en 
kwetteren en bij gevechten met 
soortgenoten gaat het er nogal 
luid aan toe. 

Bij het paren zit de man te baltsen om een vrouwtje te lokken. Toont het vrouwtje 
paringsbereidheid, dan volgen er verscheidene copulaties tot wel 25 keer achter elkaar.  

Voedsel 
Nu iets over de zaden die gebruikt worden voor de kweekmussen. Hiervoor meng ik 5 kg. 
witzaad, 2 kg. parkietenzaden, 1 pond witte parelli en 1 pond gebroken haver door elkaar. 
Let wel, dit wordt alleen gevoerd in de kweektijd; tijdens de rusttijd géén gebroken haver 
voeren. Het eivoer dat ik gebruik voor de jongen is zuiver eivoer. Het bestaat uit 30 gram 
beschuitmeel, 5 gram CP (voorheen BEC-food) en 1 ei van 60 gram. Verder voer ik met 
mate pinkies maar veel meelwormen. De mussen eten zeer veel eivoer. Daarom geef ik dat 
5x/dag op het moment dat er jongen zijn.  Ook meelwormen krijgen ze 5x/daags.  

https://www.sovon.nl/
https://vogeltrekstation.nl/


Nest/kweken 
 
Als nestgelegenheid gebruik ik parkietenblokken. Deze blokken ontsmet ik met U3, daarna 
gaat er een handje Herba-nestkruiden in. Als nestmateriaal geef ik hooi. De nestkasten 
worden hiermee helemaal gevuld en hetzelfde nest wordt het gehele kweekseizoen 
gebruikt. De vogels zijn erg proper, houden hun nest heel goed schoon. Als de jongen zijn 
uitgevlogen is aan het nest niet te zien  dat ze daarin zijn grootgebracht. Ik kweek met 
meerdere koppels in één 
kooi. De vluchten zijn 3 mtr. 
breed, 2 mtr. hoog en 4 
mtr. diep. Daarvan zijn de 
achterste 1½ meter 
overdekt met polyester 
golfplaten. Daaronder 
hangen de nestblokken. 
Verder zijn het open 
volières met zwarte grond. 
Mussen zijn dol op 
zandbaden. Dus als men 
gaat kweken op 
betonvloeren, zorg dan 
altijd voor een bak met 
zand op de grond. De kooi 
is beplant met enkele coniferen opdat de vechtende huismussen zich kunnen verschuilen. 

Ook heb ik geprobeerd te kweken met één man, samen met drie of vier poppen. Deze 
manier van kweken ging redelijk goed, maar omdat de poppen onderling vochten en de 
man ook vocht met de poppen, waren er meer ongevallen. Deze gevechten gaan op leven 
en dood.  
De mussen worden omstreeks half maart bij elkaar gezet. De nestbouw kan dan beginnen. 
Ze leggen vier tot zeven eitjes en het broeden duurt ongeveer 13 dagen. De jongen 
verlaten het nest tussen de 17e en de 21e dag. Met ongeveer 25 dagen zijn ze zelfstandig. 
Het ringen van de jongen gebeurt op de vierde dag met ringen van 3,1 mm.(was 2,9 mm).  

De volgende stap was te proberen de mussen geschikt te maken voor een tentoonstelling. 
Zeer moeilijk want ze zijn zeer schuw. Ik heb geprobeerd de musseneitjes onder een 
kanarie te leggen en de jongen te laten voeren door de kanarie. Dit verliep prima maar 
deze jongen worden pas de zesde dag geringd omdat ze kleiner zijn - en ook blijven - dan 
mussen die grootgebracht zijn door hun ouders.  
Toen de vogels uitgevlogen waren bleken ze net zo rustig te zijn als de kanaries. 
Drie maanden lang heb ik ze bij de kanaries gelaten, maar toen ze werden opgekooid 
werden ze even schuw als de andere huismussen. Raar maar waar. Om rustige mussen te 
krijgen zal men dus toch met de hand moeten grootbrengen. 
In 2002 kweekte ik met 18 poppen en kon ik 92 jongen ringen, in twee ronden. Het had 
een veelvoud kunnen zijn indien ik de mussen hun gang had laten gaan. 



Vooral bij mussen heb ik veel last 
van de (platte) luisvlieg. Dit zijn  
vliegen die zich schuilhouden in 
de bevedering van de vogels en 
zo mee de nesten ingaan. De 
maden van deze vlieg zuigen het 
bloed op van de jongen. Men ziet 
de jongen in het nest verkleuren, 
zo bloedeloos worden ze. Men 
ontdekt de vlieg bij het vogels 
uitvangen uit de volière. Er kruipt 
dan een vlieg over je hand die zo 
vlug mogelijk weer in de 
bevedering van de vogel probeert 
te komen. Doodslaan op de hand 

is bijna niet mogelijk omdat ze taai zijn.  
Van bloedluis of vedermijt heb ik bij huismussen nog nooit last gehad. 
In de ruitijd ruien huismussen al hun pennen, dus ook veel badwater geven.  

Ziekten 
De huismus is zeer gevoelig  voor coccidiose. Zelf kuur ik ze met ESB3 - 30%, vanaf het 
moment dat ze van de ouders afgaan totdat ze uit de rui zijn. Vijf dagen kuren met de 
voorgeschreven hoeveelheid, twee dagen niets geven en vervolgens weer vijf dagen 
kuren.  

Ikzelf vind het een aanrader om met deze vogel te kweken. Men beleeft er veel plezier aan 
en op de shows gooien de vogels hoge ogen.           Harke Pel. 

 



  



6 februari 2024  contactavond 
 
Voor deze keer een eigen steunlid van de vereniging die ons een 
leuke diaserie voorschotelde van zijn eigen vogels’ 
Auke Vlieger heeft ons meegenomen in  het ontstaan van zijn 
vogelhobby en uiteindelijk het ontwikkelen van zijn voorkeurvogel, 
de halsbandparkiet. 
Het was een hele mooie presentatie van zijn ontwikkeling en groei 
van zijn hobby. 
Ook kregen we nog als afsluiter van de avond een diaserie over 
vogelparken te zien. 
Al met al denk ik zeer geslaagd, bedankt Auke.   
 

        Harke Pel. 
 

Friese Kampioenschappen. 

 

Door een fout is Johannes van Hijum niet vermeld bij de uitslag van de Friese 

Kampioenschappen daarom doen wij het nu alsnog. 

 

Standaard Graspieten. Grijsgroen 91 pnt Goud, 90 pnt Zilver, Blauw 91 pnt 

Zilver, 90 pnt Brons. Grijsblauw 92 pnt Goud,  EF Spangle D blauw 90 pnt 

Boud, Opaline blauw 93 pnt Goud. 92 pnt Zilver. 

 

    Johannes bij deze nog van harte gefeliciteerd!   
 

Vogelweetje Maart 2024 
 

Hoe de putter aan zijn naam komt:                                                                                                     
Al in de Romeinse tijd werden deze 
kleurrijke vogeltjes met hun 
welluidende zang achter tralies gezet. 
Ergens in de eerste helft van de 19e 
eeuw werd vermeld dat de distelvinken 
vooral tijdens de trek werden gevangen 
onder slagnetten. Het feit dat erbij 
geschreven staat dat 'het vleesch goed 
van smaak is', doet vermoeden dat de 
beestjes niet alleen in kooitjes verdwenen maar ook in de pan. Maar waarom 



heten de vogels putters? Dat heeft te maken met het gemak waarmee de 
vogels kunstjes kunnen leren. Ze moesten werken voor hun eten en drinken. En 
daar komen die puttenkooien in beeld. Aan de zijkant van de kooi was een 
uitbouw met een gat aan de onderkant. Naast het gat hing een klein emmertje 
of vingerhoedje aan een kettinkje, dat reikte tot in een waterreservoir. De 

putter moest zijn drinken met snavel en 
pootjes naar boven takelen met het 
kettinkje. Aan de andere kant was er een 
soortgelijke constructie met een 
hellingbaan, waarover het puttertje een 
wagentje/sleetje met voer zijn kant op kon 
trekken. Zo is de distelvink aan de naam 
‘putter’ gekomen, door het putten van 
water. Vooral de Nederlandse 

vogelhouders lieten de putters werken voor de kost. Veel putterkooien waren 
rijk versierd en duur, het bezit ervan duidde op een zekere welstand. In de 
duurste varianten waren het emmertje en sleetje van zilver gemaakt.  
Bron : Monique Smulders 

   

Mop 

Een man vreesde dat zijn vrouw niet meer zo goed hoorde als vroeger en dat ze misschien 
een gehoorapparaat nodig had. Aangezien zij zeer ijdel was had hij geen idee hoe hij het 
tegen haar moest zeggen en besloot hij maar de huisarts te bellen om te vragen om advies. 
De dokter vertelde hem dat er een simpele informele test is dat hij kan uitvoeren om een 
idee te krijgen van het gehoorverlies. “Dit is wat je moet doen” zegt de dokter, “sta 
ongeveer 8 meter achter haar en vraag haar iets op een normale gesprekstoon en kijk of ze 
je hoort. Zo niet, dan ga je naar 6 meter, dan naar 4 meter, enzovoort, tot ze je antwoordt.” 
Diezelfde avond wanneer de vrouw in de keuken het avondmaal aan het bereiden is en de 
man in de woonkamer staat, denkt hij “ik sta nu op ongeveer 8 meter, laten we kijken wat er 
gebeurt.” Sprekend op een normale toon zegt hij, “lieverd, wat eten we vanavond?”   Geen 
antwoord.                                                                                                                                                     
Dus de man stapt naar voren, en op ongeveer 6 meter herhaalt hij de vraag “lieverd, wat 
eten we vanavond?”   Weer geen antwoord.                                                                                                                                            
Daarna stapt hij de eetkamer binnen waar hij ongeveer op 4 meter afstand verwijderd is van 
zijn vrouw en vraagt, “lieverd, wat eten we vanavond?”   En weer geen antwoord.                                                             
Nu loopt hij de keuken binnen op 2 meter afstand. “lieverd, wat eten we vanavond?”   En 
alweer geen antwoord.                                                                                                                                                                     
Hij loopt nu verder tot hij vlak achter haar staat. “lieverd, wat eten we vanavond?”                     
Waarop zij antwoordt: “Jan… Voor de VIJFDE VERDOMDE KEER… KIP!!” . 
       Willem Weening. 

 



Ledenvergadering 23-1-2024  
 

Aanvang 20.00 uur. Aanwezig 19 personen incl. 5 man bestuur. J. Andringa (bestuur), Jan van 

Lune, Bianca Wiersma, Kees Wiersma en Gert Wolters met kennisgeving afwezig. 

1. Opening: 

Arend heet een ieder welkom en opent de vergadering.  
2. Mededelingen/ingekomen stukken:  

We houden 1 minuut stilte voor degene die ons ontvallen zijn, P. van der Veen, H. 

Dijkstra, T. Miedema en K. Bakker. 

Helaas bereikte de rouwkaart van K. Bakker ons pas na de dienst waardoor we niet 

aanwezig konden zijn. 

3. Notulen en jaarverslag secretaris: 

` Arend leest deze voor en  er zijn geen op- of aanmerkingen. 

4. Jaarverslag penningmeester: 

Het jaarverslag is goedgekeurd door de kascommissie.                                                                              

Voor volgend jaar zijn Gerard Gjaltema en Tom Vellema de kascommissie, Johannes 

van Hijum staat op reserve. 

5.  Bestuursverkiezing:  

Aftredend en herkiesbaar: Jan Andringa (secretaris) en Gerrit van Lune (TT secretaris) 

Er zijn geen tegenkandidaten gemeld waardoor we geen verkiezing hebben en de 

kandidaten verkozen zijn. 

6. Pauze: 
7. Tentoonstellingsverslag seizoen 2023: 

Gerrit doet verslag van alle shows waar onze leden aan hebben mee gedaan. 
8. Diashow Walsrode: 

de broer van Johannes Riemersma heeft een mooie Diashow gemaakt welke we 
bekijken 

9. Ideeën voor contactavonden:  
een ei keuring wordt geopperd evenals een lezing over tropen. 

10. De NBVV en de Noordshow zijn zeer tevreden over het resultaat: 
de leden die prijs hadden op deze show krijgen bloemen uitgereikt van het bestuur. 

11. Rondvraag 
Uitnodigingen voor de feestavond digitaal versturen voor diegene die niet meespelen 
op de TT. Dit lijkt ons een goed plan. 
Waren we dit jaar als club ook kampioen op het NK, nee helaas ging deze prijs aan 
ons voorbij maar dit moedigt ons nog meer aan om volgend jaar nog beter ons best 
te doen. 
Als er leden willen meedoen aan een dergelijk evenement maar geen vervoer hebben 
is dat geen probleem, het afgelopen NK hebben we gezien dat gezamenlijk vervoer 
prima te doen is. 

21:45  
Arend nodigt iedereen uit voor de contactavond op 6 februari en sluit daarmee de 
vergadering en wenst een ieder wel thuis.  Wilfred de Haan. 
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CONTACTAVOND  19-3-2024 
 
Verzorgd door de heer en mevrouw Diepstraten. 
Helemaal vanuit Maassluis naar het noordelijke Harkema. 
Voor een redelijk aantal liefhebbers heeft de heer Diepstraten een zeer leerzame 
presentatie gegeven over het kweken en gezond houden van ons vogelbestand. 
Omdat het zoveel info was heeft hij ons het verhaal in schrift nog eens toegestuurd om te 
delen met onze leden. 
Best wel veel, de redactie zal wel beslissen of het in 1 keer is te publiceren. 
Net voor dit schrijven heb ik nog contact gehad met de heer Diepstraten. Ze hebben een 
goede terugreis gehad en waren met een kleine tussenstop rond 2 uur in de nacht weer in 
Maasluis. 
Ze zouden het heel leuk vinden om nog eens naar Harkema te mogen komen voor een 
vervolg lezing. 
Ik hoor wel of daar animo voor is. 
 
Harke Pel. 
 

 

 

 

Nawoord. 

 

Dit is alweer de laatste pagina, van het eerste clubblad van 2024, ik heb het weer 

met plezier gemaakt, hoop dat jullie het allemaal met plezier hebben gelezen, 

zodat je weer op de hoogte bent van het wel en wee bij de Woudzangers.  

Helaas moesten we ook weer afscheid nemen van een lid, door het overlijden 

van Koop Bakker op 91 jarige leeftijd. Koop heeft in al die jaren dat hij lid was, 

veel voor de Woudzangers betekent als vrijwilliger, wij zullen hem dan ook erg 

gaan missen.  

Doordat de rouwbrief ons te laat bereikte, konden wij helaas geen afscheid van 

hem nemen, voor de nabestaanden, heel veel sterkte en dat hij moge ruste in 

vrede.  

 

Het kweekseizoen is nu ook begonnen bij de latere kwekers, nu maar hopen dat 

ook zij een goed kweekseizoen mogen beleven, zodat we weer veel vogels 

mogen verwachten in november, op onze 63e onderlinge vogeltentoonstelling, 

want laten we eerlijk zijn het kweekseizoen, is toch een mooie uitdaging van 

onze hobby, van hoe doen onze vogels het, komen er mooie jonge vogels op 

stok en kunnen we, daar weer mee in de prijzen vallen, op de diverse 

tentoonstellingen en vooral niet vergeten, de sociale contacten die je dan hebt, 

daar kan geen mens zonder.  

 



Benny van den Akker, bedankt voor de hulp, bij het samenstellen van clubblad 

126 en voor de verhalen uit de oude kranten. Nu kun je weer met een gerust hart 

bijna de caravan uit de stalling halen om weer vroeg op vakantie te kunnen gaan.  

Wilfred de Haan ook bedankt voor de ledenmutaties en dat jij de notulen hebt 

verzorgd op de jaarvergadering omdat Jan ziek was, je bent een goede 

vervanger, zodat we in nood gerust weer een beroep op jou kunnen doen. 

Jan Andringa, bedankt voor het jaarverslag. Helaas kon je door de griep het niet 

zelf voorlezen tijdens de jaarvergadering, gelukkig kon ik ook nog lezen en heb 

het met plezier van je overgenomen. 

 

Harke Pel, bedankt voor de Pellerubriek en de stukjes over de contactavonden. 

We zullen even overleggen, wat we met het verhaal van Kees Diepstraten doen, 

want dat is wel een heel verhaal, dan heb je wel 2 clubbladen vol.  

Willem Weening, ook bedankt voor de vogelweetjes en de mop, ondanks dat je 

wat vertraging had, is het toch goed gekomen. Volgens mij moet je weer in het 

voren gaan werken, dan heb je meer tijd. 

 

Hielkejan, bedankt dat ik bij je mocht komen voor “de kennismaking met”, het 

viel allemaal wel mee. Je hoefde niet zo nerveus te zijn maar, dat hebben we 

samen met je vader goed opgelost, nu je best doen met de vogels en op school 

en probeer, je vader maar te verslaan op de tentoonstelling. Het eten en drinken 

had je wel goed 

verzorgd, daarom 

kom ik graag weer 

eens bij jou terug.  

Wiebe Wassenaar, 

bedankt voor de 

mooie avond die 

Wietze en ik bij jou 

hebben gehad en 

geniet maar van de 

fruitmand en je 

nieuwe lengte, nu 

weer rechtop loopt en 

het geld blijft wel op 

straat liggen.  

Ook het nieuwe 

Jeugdlid Sije 

Wassenaar, welkom bij de Woudzangers en dat wij je mogen zien met goede 

vogels, op onze 63e onderlinge tentoonstelling in november. 

Verder wens ik een ieder, een mooi voorjaar wat net is begonnen en met wat 

droger en beter weer, dan we de laatste maanden hebben gehad. 

     Arend Vissia 



 

  



 


